
Aan Ministerie van OCW (VO, MBO en HBO), 
 DUO, 
 Voorzitter en leden Commissie OCW en KR van de Tweede Kamer. 
 
Cc Bestuur GvP-school, Sint Eustatius, 
 RCN/departement OCW (op zowel Bonaire als Sint Eustatius), 
 Onderwijsinspectie, 
 Nationale Ombudsman, 
 Regeringscommissaris op Sint Eustatius. 
 
Sint Eustatius, 31 maart 2021. 
 
Ook deze brief is in opvolging van mijn eerdere brieven van 16 maart en van 29 maart jl. Het is, eerlijk 
gezegd, niet mijn gewoonte zo gefragmenteerd te schrijven. Echter, soms wordt ook mijn blik 
gefragmenteerd breder en krijg ik daardoor een completer zicht op de problematiek, waardoor de 
behoefte ontstaat om vanuit die bredere blik aanvullend te schrijven. 
 
In hoofdzaak beschouw ik de problematiek vanuit het gezichtspunt van de leerlingen op Sint Eustatius 
die het voornemen hebben om een vervolgstudie op MBO- of HBO-niveau in Europees Nederland te 
gaan doen. Die problemen zijn vooral administratief van aard en gericht op een werk- en leefomgeving 
(in Europees Nederland) die voor de meeste leerlingen op Sint Eustatius nu eenmaal onbekend is. 
 
En het valt me op dat in plaats van dingen echt goed te regelen, meestal een 'workaround'-oplossing 
wordt gevonden. Een voorbeeld: omdat Statianen niet vanzelfsprekend een BSN hebben wordt voor 
de Statiaanse scholieren een speciaal voor Caribisch Nederland geldend aanvraagformulier gemaakt 
als het gaat om de inschrijving bij een opleidingsinstituut in Europees Nederland of de aanvraag van 
studiefinanciering. In plaats van het mogelijk te maken dat zij over een BSN kunnen beschikken... 
 
Naast de invalshoek "gezichtspunt Statiaanse scholieren" probeer ik mij eens - reden voor dit 
aanvullend schrijven - een voorstelling te maken van de problemen die de onderwijsinstellingen in 
Europees Nederland ervaren (al dan niet in samenhang met het ministerie van OCW). 
 
En dan komt de financiering van de onderwijsinstellingen om de hoek kijken. Als ik het juist heb dan 
hangt deze financiering samen met het aantal ingeschreven studenten. En een student is alleen maar 
een (voor het budget) meetellende student wanneer de papieren op een zeker ijkmoment in orde zijn. 
In deze context meen ik dat per 15 oktober van enig jaar de diploma's en cijferlijsten van zich voor dat 
studiejaar registrerende studenten beschikbaar moeten zijn bij de onderwijsinstellingen. Ik meen dat 
DUO hierin overigens ook een rol speelt (vandaar dat ik DUO heb opgenomen in de adressering). 
 
Mocht ik hier het pijnpunt concreet hebben gemaakt dan helpt het om twee punten scherp op het 
netvlies te hebben: 

1. tot de introductie van het CXC in het Engelstalig deel van Caribisch Nederland is 
besloten door de Rijksoverheid, voor deze: de minister van OCW; hier ligt dus ook de 
verantwoordelijkheid voor het goed inrichten van het proces; 



2. de beschikbaarheid van diploma's en cijferlijsten is structureel niet eerder dan in 
september of oktober (of, zoals in vorig studiejaar: pas na de kerst); dit is niet een 
probleempje van vorig of dit jaar (al dan niet in relatie met corona), maar het komt elk 
jaar terug. Het helpt om dit punt onder ogen te zien teneinde hier ook een structurele 
oplossing voor te verzinnen. 

 
Tegelijkertijd, zo meen ik te mogen opmerken, is het probleem ook wel weer heel overzichtelijk. Er zijn 
immers maar twee scholen voor voortgezet onderwijs gebaseerd op het CXC in Caribisch Nederland 
en het ligt dan ook niet in de verwachting dat tientallen studenten per jaar in Europees Nederland een 
studie zullen beginnen. 
 
Is hier nu werkelijk geen student-vriendelijke aanpak of oplossing voorhanden? Een oplossing die 
erop is gericht om structureel de Engelstalige studenten uit Caribisch Nederland op een welkome 
manier aan een studie in Europees Nederland te laten beginnen. Misschien denk ik nu te gemakkelijk 
maar een heel grote fout maak ik volgens mij niet wanneer ik u voorstel de Statiaanse student gewoon 
mee te tellen voor de financiering van de onderwijsinstellingen en ze te verplichten om diploma's en 
cijferlijsten te overhandigen zodra die beschikbaar zijn. In sporadische gevallen zal een budgettaire 
correctie moeten plaatsvinden (namelijk in het geval de student onverhoopt niet zou voldoen aan de 
gestelde exameneisen). 
 
Het zou bovendien helpen wanneer - ik refereer nu aan mijn brief van 16 maart jl. - voor de Statiaanse 
student de mogelijkheid openstaat om vanaf Sint Eustatius een BSN aan te vragen, alsook een DigiD 
en een NL-bankrekening te openen. Wanneer vervolgens het ZVK niet zozeer de dekking van de NL-
student afkomstig uit Caribisch Nederland voor haar rekening neemt (die ze vervolgens onderbrengt 
bij een verzekeringsmaatschappij bestemd voor expats) doch de premie van de door de student zelf af 
te sluiten zorgverzekering gewoon vergoedt, dan zijn we alweer enkele stappen dichter bij een 
oplossing voor de Statiaanse student. 
 
Maar centraal in deze brief wil ik dus de boodschap overbrengen dat het ministerie van OCW ruim zes 
jaar geleden een besluit heeft genomen om CXC te introduceren op de Engelstalige eilanden van 
Caribisch Nederland en nimmer het proces (gedeeltelijk) opnieuw heeft ingericht zodat studenten (en 
scholen, decanen, docenten) worden gedupeerd. Mijn verzoek: pak (nu eindelijk eens) het probleem 
op en kom met oplossingen in plaats van het maar een beetje erop aan te laten komen. Een advies 
gericht aan de studenten gericht op het niet, of later komen naar Europees Nederland is natuurlijk iets 
om je voor te schamen. 
 
Graag verneem ik van u, dan wel zie ik de verbeteringen "vanzelf" geïmplementeerd. Het laatste mag 
natuurlijk ook zonder het eerste ;-)) 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Ir. J.H.T. (Jan) Meijer MBA, 
Bellevue Road 4, Upper Round Hill, 
Sint Eustatius, Caribisch Nederland. 


